
 

 

 
 
 
 
Nr. 15/2025 
 

PROCES – VERBAL 
 

 Încheiat azi, 10 martie 2025, cu ocazia ședinței extraordinare a Consiliului Local al 
Municipiului Sfântu Gheorghe, la care sunt prezenţi 17 membri, lipsind Barabás Andrea, Kiss-
Bartha Annamária, Kovács Kriszta, Magyarosi Imola-Piroska. 
 Convocarea Consiliului Local al Municipiului Sfântu Gheorghe s-a făcut în 
conformitate cu prevederile art. 40 lit. c și art. 42 din HCL nr. 95/2020 privind aprobarea 
Regulamentului de organizare şi funcţionare al Consiliului Local al Municipiului Sfântu 
Gheorghe, cu modificările și completările ulterioare, respectiv în conformitate cu prevederile 
art. 133 alin. (2) și art. 134 alin. (1) lit. a și art. 196 alin. (1) lit. a din OUG nr. 57/2019 privind 
Codul administrativ, cu modificările și completările ulterioare, prin Dispoziţia emisă de 
primarul municipiului Sfântu Gheorghe, nr. 361/2025. Ședința se desfășoară online pe 
platforma ZOOM. 
 La şedinţă participă, conform legii: dl. Toth-Birtan Csaba și d-na Sztakics Éva-Judit 
viceprimarii municipiului Sfântu Gheorghe, d-na Kulcsár Tünde-Ildikó secretarul general al 
municipiului Sfântu Gheorghe. 
 Domnul președinte de ședință CZIMBALMOS-KOZMA CSABA (lb.m.): „Bună 
ziua. Salut cu drag pe toată lumea. Să începem ședința extraordinară de azi, din data de 10 
martie. Aș dori să începem cu prezența. Vă rog să porniți imaginea până la sfârșitul ședinței, 
dacă se poate, respectiv sunetul, când răspundeți.” 
 Se dă citire listei consilierilor locali care răspund cu prezent. 
 (lb.m.): „Lipsesc patru consilieri. Putem să începem, avem cvor. Toată lumea cunoaște 
Ordinea de zi. Are cineva observații, propuneri? Dacă nu sunt, atunci vă rog să votăm Ordinea 
de zi. Cine este pentru? Dl. Cserey trebuie să pronunțe cu voce tare. Dl. Cserey sunteți de 
acord.” 

Domnul consilier CSEREY ZOLTÁN-MIHÁLY(lb.m.): „Da, da sunt de acord.” 
Se votează cu 17 voturi pentru, în unanimitate, Ordinea de zi în întregime. 

 Domnul președinte de ședință CZIMBALMOS-KOZMA CSABA (lb.m.): „Înainte de 
a intra în dezbaterea ordinii de zi, doresc să vă supun atenției următoarele: potrivit art. 228 din 
OUG 57/2019 privind Codul administrativ, nu pot lua parte la deliberarea şi adoptarea 
hotărârilor consilierii care au un interes personal în problema supusă dezbaterii. Dacă sunt 
asemenea situaţii consilierii sunt obligaţi să anunţe înainte de începerea ședinței interesul 
personal pe care-l au în problema respectivă. Sunt asemenea situații? Vă rog să semnalați când 
ajungem la dezbaterea punctului respectiv.” 
 PUNCTUL I de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea achitării 
cotizației de membru a municipiului Sfântu Gheorghe pe anul 2025 către Asociația de 
devoltare intercomunitară ”Transport Metropolitan Sepsi”. 
 (lb.m.): „Nu știu dacă este necesar să fie prezentat. Necesită cineva? Este destul de 
clar. Are cineva observații? Dacă nu sunt, Comisiile de specialitate au acordat aviz favorabil. 
Vă rog să votați. Dl. Cserey sunteți de acord.” 

Domnul consilier CSEREY ZOLTÁN-MIHÁLY(lb.m.): „Da, sunt de acord.” 
 Se votează cu 17 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 105/2025. 
 PUNCTUL II de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre aprobarea achitării cotizației 
anuale a municipiului Sfântu Gheorghe către Asociația pentru dezvoltarea Turismului în 



 

 

județul Covasna pe anul 2025. 
 Domnul președinte de ședință CZIMBALMOS-KOZMA CSABA (lb.m.): „Cred că și 
acesta este destul de clar. Aveți observații, întrebări? Nu sunt. Comisiile de specialitate au 
acordat aviz favorabil.” 
 Doamna viceprimar SZTAKICS ÉVA-JUDIT (lb.m.): „Vă rog să fie consemnat în 
procesul-verbal faptul, că eu la acest punct nu particip la vot.” 
 Domnul președinte de ședință CZIMBALMOS-KOZMA CSABA (lb.m.): „Bine, am 
notat. 
 Domnul consilier CSEREY ZOLTÁN-MIHÁLY(lb.m.): „Și Cserey Zoltán este de 
acord cu proiectul de hotărâre nr. 2.” 
 Se votează cu 15 voturi pentru, 1 consilier nu participă la deliberare și la vot (Sztakics 
Éva-Judit), 1 consilier lipsind de la vot (Jánó Mihail) HOTĂRÂREA NR. 106/2025. 
 PUNCTUL III de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre pentru aprobarea modificării 
devizului general, aprobat prin HCL nr. 414/2022 privind aprobarea Proiectului tehnic pentru 
obiectivul de investiții ”Modernizare strada Mioriței”, municipiul Sfântu Gheorghe, județul 
Covasna, cu modificările și completările ulterioare, și modificării HCL nr. 382/2021 privind 
aprobarea cererilor de finanțare pentru participarea municipiului Sfântu Gheorghe la Programul 
național de investiții „Anghel Saligny” și al devizelor generale ale obiectivelor de investiții 
propuse la finanțare, cu modificările și completările ulterioare. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, 
viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Eu aș prezenta toate cele trei 
împreună. Prin Programul „Anghel Saligny”, în cazul a trei străzi: str. Mioriței cu o lungime de 
107 m, str. Irinyi János cu o lungime de 181 m, respectiv la str. Malomgát cu o lungime de 165 
m, ar trebui să aprobăm noi indicatori. Programul „Anghel Saligny” sprijină doar reabilitarea 
străzilor, inclusiv reabilitarea sistemului de canalizare pluvială, de aceea la majoritatea este 
exclusă reabilitarea canalizării menajere, a trotuarelor, a spațiilor verzi și a iluminatului public, 
și din acest motiv sunt aceste sume diferite, pe care nu le-aș citi. Sume eligibile sunt finanțarea 
reabilitării trotuarului și a canalizării pluviale, iar celelate lucrări, în cazul celor trei străzi, va 
trebui să le acoperim din fonduri proprii. Mulțumesc frumos.” 
 Domnul președinte de ședință CZIMBALMOS-KOZMA CSABA (lb.m.): „Bine, 
mulțumesc frumos. În legătură cu punctul 3, în legătură cu str. Mioriței are cineva observații, 
întrebări? Nu sunt. Comisiile de specialitate 1, 2 și 5 au avizat favorabil. Vă rog să porniți 
camerele și să votați cu ridicarea mâinii dacă sunteți de acord. Cine este pentru?” 
 Se votează cu 17 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 107/2025. 
 PUNCTUL IV de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre pentru aprobarea modificării 
devizului general, aprobat prin HCL nr. 279/2022 privind aprobarea Proiectului tehnic pentru 
obiectivul de investiții „Modernizare strada Irinyi János”, cu modificările și completările 
ulterioare, și modificării HCL nr. 382/2021 privind aprobarea cererilor de finanțare pentru 
participarea municipiului Sfântu Gheorghe la Programul național de investiții „Anghel 
Saligny” și al devizelor generale ale obiectivelor de investiții propuse la finanțare, cu 
modificările și completările ulterioare.  
 (lb.m.): „Are cineva observații, întrebări în legătură cu str. Irinyi? Comisiile de 
specialitate au acordat aviz favorabil. Vă rog să votați cu ridicarea mâinii dacă sunteți de acord. 
Cine este pentru?” 
 Se votează cu 17 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 108/2025. 
 PUNCTUL V de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre pentru aprobarea modificării 
devizului general, aprobat prin HCL nr. 288/2022 privind aprobarea Proiectului tehnic pentru 
obiectivul de investiții „Modernizare strada Malomgát”, cu modificările și completările 
ulterioare, și modificării HCL nr. 382/2021 privind aprobarea cererilor de finanțare pentru 
participarea municipiului Sfântu Gheorghe la Programul național de investiții „Anghel 



 

 

Saligny” și al devizelor generale ale obiectivelor de investiții propuse la finanțare, cu 
modificările și completările ulterioare. 
 (lb.m.): „Are cineva observații, întrebări în legătură cu str. Malomgát? Dacă nu, vă rog 
să votați cu ridicarea mâinii dacă sunteți de acord. Cine este pentru?” 
 Doamna consilier JANCSÓ ÉVA (lb.m.): „Mă scuzați. Pot să intervin? Am amestecat 
proiectele de hotărâri. Eu la punctul 4, la str. Irinyi, îmi retrag votul. Mi-am amintit greșit de 
numărul proiectului de hotărâre.” 
 Domnul președinte de ședință CZIMBALMOS-KOZMA CSABA (lb.m.): „Ai interes 
personal acolo?” 
 Doamna consilier JANCSÓ ÉVA (lb.m.): „Da, locuiesc în str. Irinyi János. Brusc am 
amestecat numerele. Deci locuiesc în str. Irinyi, da.” 
 Doamna secretar general KULCSÁR TÜNDE-ILDIKÓ (lb.m.): „Îmi pare rău, dar nu 
se poate relua votul. O să consemnăm în procesul-verbal.” 
 Domnul președinte de ședință CZIMBALMOS-KOZMA CSABA (lb.m.): „Bine. 
Consemnăm în procesul-verbal.” 
 Doamna consilier JANCSÓ ÉVA (lb.m.): „Bine. Vă rog să consemnați în procesul-
verbal.” 
 Se votează cu 17 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 109/2025. 
 PUNCTUL VI de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea Studiului de 
fezabilitate pentru obiectivul de investiții „Amenajare Parc și amplasarea statuii poetului Petőfi 
Sándor” în municipiul Sfântu Gheorghe, județul Covasna. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, 
viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „S-a finalizat și studiul de 
fezabilitate pentru parcul Petőfi, a amenajării amplasamentului statuii, unde accentul este pus 
pe amenajarea spațiilor verzi, respectiv pe un spațiu mai mic, unde se pot organiza ceremoniile 
comemorative mai mici, iar valoarea totală estimativă este în sumă de 1.939.157, 13 
lei+TVA.” 
 Domnul președinte de ședință CZIMBALMOS-KOZMA CSABA (lb.m.): 
„Observații, întrebări? Dl. Jánó a semnalat faptul că nu va vota. Comisiile de specialitate au 
acordat aviz favorabil. Dacă nu are nimeni luări de cuvânt, vă rog să votați cu ridicarea 
mâinii.” 
 Se votează cu 16 voturi pentru, 1 consilier nu participă la deliberare și la vot (Jánó 
Mihail), HOTĂRÂREA NR. 110/2025. 
 PUNCTUL VII de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea modificării 
și completării HCL nr. 449/2023 privind aprobarea Studiului de fezabilitate pentru obiectivul 
de investiții „Investiții în sisteme de energie regenerabilă pentru Municipiul Sfântu Gheorghe” 
și aprobarea depunerii proiectului „Investiții în sisteme de energie regenerabilă pentru 
Municipiul Sfântu Gheorghe” și a cheltuielilor legate de proiect. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, 
viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Din hotărârea anterioară a fost 
omisă desemnarea persoanei care va derula programul și va ține legătura cu Ministerul 
Energiei, și acest lucru am dori să-l corectăm prin acest proiect de hotărâre, respectiv să-l 
desemnăm pe dl. primar.” 
 Domnul președinte de ședință CZIMBALMOS-KOZMA CSABA (lb.m.): „Comisiile 
de specialitate au acordat aviz favorabil. Dacă nu are nimeni luări de cuvânt, vă rog să votați cu 
ridicarea mâinii. Vă întreb dacă sunteți de acord?” 
 Se votează cu 17 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 111/2025. 
 PUNCTUL VII de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
Regulamentului de organizare și funcționare a spațiilor de joacă situate pe domeniul public al 
municipiului Sfântu Gheorghe. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 



 

 

 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Hotărârea anterioară a fost 
atacată de către Prefectură după propunerile, observațiile Protecției Consumatorilor. Din 
fericire am găsit o soluție, care nu e discriminatorie, astfel vă înaintăm din nou un proiect de 
hotărâre conform căruia vor fi reglementate funcționarea spațiilor de joacă.” 
 Domnul președinte de ședință CZIMBALMOS-KOZMA CSABA (lb.m.): „A auzit 
toată lumea? Doriți să repetăm? Bine, însemană că ați auzit bine, numai noi nu am auzit clar. 
Sunt observații, luăti de cuvânt? Am citit în acest regulament faptul că este interzisă aruncarea 
mucurilor de țigări, dar nu este inclus și faptul că fumatul este interzis fumatul pe teriroriul 
spațiiului de joacă. Nu știu, dacă eventul există o legilație în care scrie, că este interzis și atunci 
n-ar trebui, dar sunt mai multe lucruri, care sunt interzise, însă sunt incluse aici, deci propun să 
fie inclus în acest regulament și faptul că este intrerzis fumatul pe teritoriul spațului de joacă. 
Propun să fie inclus la articolul 9. Sancțiunea ar fi aceași, ca și pentru consumul alcool. În 
legătură cu acesta are cineva observații? Vă rog să votați, dacă sunteți de acord cu această 
propunere. Vă rog să ridicați mâna dacă sunteți de acord, ca să fie interzis fumatul, iar în caz 
contrar să fie pedepsit. 
 Se votează cu 17 voturi pentru, în unanimitate.  
 Domnul consilier ZSIGMOND JÓZSEF (lb.m.): „Este bine să includem în acest 
regulament, însă și Legea nr. 15/2016 prevede faptul că fumatul este interzis în spațiile de 
joacă, parcuri, zone amenajate pentru copii.” 
 Domnul președinte de ședință CZIMBALMOS-KOZMA CSABA (lb.m.): „Bine. Vă 
rog să votați cu ridicarea mâinii aprobarea acestui proiect de hotărâre în întregime.” 
 Se votează cu 17 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 112/2025. 
 PUNCTUL VIII de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea încheierii 
unui contract de finanțare între Județul Covasna prin Consiliul Județean Covasna, Direcția 
Generală de Asistență Socială și Protecția Copilului Covasna și Municipiul Sfântu Gheorghe 
prin Consiliul Local al Municipiului Sfântu Gheorghe în vederea finanțării costului anual 
pentru copiii/tinerii instituționalizați sau aflați la asistenți maternali profesioniști, persoane cu 
dizabilități, persoane vârstnice instituționalizate, pe anul 2025. Prezintă: Sztakics Éva-Judit, 
viceprimar. 
 Doamna viceprimar SZTAKICS ÉVA-JUDIT (lb.m.): „Mulțumesc. Consiliul 
Județean Covasna a aprobat costul anual valabil pe anul 2025 pentru copiii/tinerii 
instituționalizați sau aflați la asistenți maternali profesioniști, persoane cu dizabilități, persoane 
vârstnice instituționalizate, care sunt următoarele: La copii/tânări care se află într-un centru sau 
la asistenți maternali costul este de 260 lei/lună, iar în cazul centrelor de zi 200 lei, și la 
centrele de reabilitare 250 lei. În cazul victimelor viloenței domestice costurile rezidențiale 
sunt în cuantum de 550 lei/lună, respectiv 900 lei. În cazul centrelor de zi este de 250 lei, iar la 
Căminul pentru persoane vârstnice de la Hăghig costul pentru o lună este de 2.890 lei. Aceste 
sume trebuie să le plătim, sau să suplimentăm în cazul în care persoane din Sfântu Gheorghe 
ajung la unul dintre centre. Mulțumesc frumos.” 
 Domnul președinte de ședință CZIMBALMOS-KOZMA CSABA (lb.m.): „Cu cât 
dăm mai mult?” 
 Doamna viceprimar SZTAKICS ÉVA-JUDIT (lb.m.): „În fiecare an Consiliul 
Județean stabilește prețul. Nu știu să vă spun în momentul de față modul de calcul.” 
 Domnul președinte de ședință CZIMBALMOS-KOZMA CSABA (lb.m.): „Bine. Are 
cineva întrebări? Comisiile de specialitate au acordat aviz favorabil. Cine este de acord să-și 
ridice mâna.” 
 Se votează cu 17 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 113/2025. 
 „Am reușit să terminăm ședința. La diverse nu s-a înscris nimeni, însă dacă cineva s-a 
răzgândit, vă ascultăm.” 
 Domnul consilier DEBRECZENI LÁSZLÓ (lb.m.): „Domnule președinte, eu aș 



 

 

propune să facem ședințele consiliului alternativ, prin sistemul STS și Zoom. Așa este destul 
de neplăcut. Până când nu punem la punct acest program, propun să trecem înapoi la ședințele 
de audioconferință STS. Când se va pune la punct, apoi putem să-l folosim, dar așa eu cred că 
nu e bine pentru nimeni.” 
 Domnul președinte de ședință CZIMBALMOS-KOZMA CSABA (lb.m.): „Bine. 
Mulțumesc. Am încheiat ședința.” 
 
 Prezentul Proces-verbal s-a încheiat într-un singur exemplar, care se păstrează la 
dosarul ședinței, în arhiva Primăriei municipiului Sfântu Gheorghe, județul Covasna şi a fost 
adoptat în cadrul ședinței ordinare a Consiliului Local din data de 27 martie 2025. 
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